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Statement by the Chairman of the Committee of Ministers of 
the Council of Europe, the Minister of Foreign Affairs of the 
Russian Federation, Mr. Sergey Lavrov, on the killings of 
dozens of residents of Qana (Lebanon) 
 
Strasbourg, 01.08.2006 - The Russian Presidency in the Council of Europe profoundly 
deplores the mass deaths of civilians in Lebanon caused by Israel’s attacks, in 
particular, the death of dozens of residents of Qana, including women and children.  On 
behalf of the Council of Europe we extend our condolences to the leadership and people 
of Lebanon. 
 
The killings and wounding of innocent civilians of all sides involved as a result of the 
escalation of tensions in the Middle East represent a flagrant violation of international 
humanitarian law, human rights, including the most important right – the right to life. The 
Council of Europe, being a guardian of human rights, regards these evident gross 
violations as unacceptable.  
 
The Council of Europe has always reiterated that the fight against international terrorism 
should be waged in strict compliance with international law and human rights’ standards. 
The Council of Europe is concerned that the recent tragic developments in the Middle 
East are fraught with provoking further rise in extremism and intolerance thus 
complicating the dialogue, which is so necessary for restoring peace in this region.  
 
Déclaration du Président du Comité des Ministres du Conseil 
de l’Europe, M. Sergueï Lavrov, Ministre des Affaires 
étrangères de la Fédération de Russie, sur le massacre de 
dizaines d’habitants de Cana (Liban) 
 
Strasbourg, 01.08.2006 - La présidence russe du Conseil de l’Europe déplore vivement 
la mort de nombreux civils libanais causée par des attaques israéliennes, et en 
particulier celle de dizaines d’habitants de Cana, parmi lesquels des femmes et des 
enfants. Au nom du Conseil de l’Europe, nous présentons nos condoléances aux 
dirigeants et au peuple libanais. 
 
La mort et les blessures infligées à des civils innocents de toutes les parties, résultant 
de l’escalade des tensions au Moyen-Orient, constituent une violation flagrante du droit 
humanitaire international et des droits de l’homme, et notamment du droit le plus 
fondamental : le droit à la vie. Le Conseil de l’Europe, en tant que gardien des droits de 
l’homme, considère ces graves violations comme inacceptables.  
 
Le Conseil de l’Europe a toujours soutenu que la lutte contre le terrorisme international 
doit se faire dans le strict respect du droit international et des droits de l'homme. Il est 
préoccupé par le fait que les développements tragiques de ces derniers jours au 
Proche-Orient risquent d'entraîner une nouvelle montée de l'extrémisme et de 
l'intolérance et de compliquer le dialogue, si nécessaire à la restauration de la paix dans 
cette région. 
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